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JNM, de Jeugdbond voor Natuur en Milieu, is een jeugdbeweging voor iedereen van 7 tot 26 jaar 
die zich goed voelt in de natuur en zijn schouders niet ophaalt voor het milieu. JNM Brugge is één 
van de vijftig lokale afdelingen van JNM in Vlaanderen. We werken met drie leeftijdsgroepen: 
Ben je tussen 7 en 12 jaar oud, dan ben je een Pieper. Samen met je leeftijdsgenootjes kom je al 
spelenderwijs in contact met de natuur. 
Ben je tussen 12 en 15 jaar oud, dan ben je Ini. Deze groep mag ook mee met de gewone leden. Ini is 
een verkorting van ‘initiatielid’ en ini zijn betekent dus dat je op weg bent een Gewoon lid te wor-
den. 
Ben je tussen 15 en 26 jaar, dan ben je een Grote of Gewoon lid. Naast de activiteiten kun je ook 
leiding geven en / of iets betekenen in het bestuur van je afdeling, als je dat graag wilt. 

 

Om lid te worden surf je naar www.jnm.be/lidworden en vul je het inschrijvingsformulier in. Je 
krijgt betalingsinstructies per e-mail. Er kan gekozen worden tussen drie verschillende lidgeld ta-
rieven. 

 
Surf aangemeld naar www.jnm.be/lidgeldhernieuwen en ons systeem loodst je door de verschil-
lende stappen van je lidgeldhernieuwing. Je kan ook een domiciliëringsaanvraag indienen op 
www.jnm.be/domiciliering. Wie betaalt via domiciliëring krijgt een leuk JNM-cadeau! 

 
Heb je een administratieve vraag, bijvoorbeeld over je lidmaatschap, dan kan je terecht op het na-
tionaal secretariaat. Tijdens de kantooruren kan je bellen naar 09 223 47 81, mailen kan naar 
info@jnm.be.  

Ben je op zoek naar de ultieme veldgids, een nieuw vlindernet of een vogelfluitje? De JNM-win-
kel heeft wat je zoekt. Surf naar www.jnm.be/winkel en bestel online of kom langs (Kortrijks-
epoortstraat 192, 9000 Gent) 

 

www.jnm.be/afdeling/brugge 

http://www.jnm.be/lidworden
http://www.jnm.be/lidgeldhernieuwen
http://www.jnm.be/domiciliering
mailto:info@jnm.be
http://www.jnm.be/winkel
http://www.jnm.be/afdeling/brugge
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Hallootjes!! 

Hier zijn we weer. Wanneer ik dit schrijf, is het nog een maand voor 

het prachtige jubileum, het feestje voor ons 50-jarige bestaan. Als jij dit 

in de bus krijgt, is dit waarschijnlijk al gepasseerd. Eerst en vooral hoop 

ik dat jullie je daar hebben geamuseerd, dat je al je vrienden terugge-

zien hebt én misschien zelf nieuwe mensen hebt leren kennen. Mis-

schien heb je wel die ene vriend van jaren geleden teruggezien, waar je 

zoo lang geen contact mee had en nu weer volop mee in gesprek bent 

gegaan! 

Zo zit het jaar 2024 er alweer op, ik zal jullie waarschijnlijk allemaal al 

eens een gelukkig nieuwjaar gewenst hebben, maar voor degene die er 

niet bij konden zijn, EEN GELUKKIG NIEUWJAAR!! maak er een mooi, 

plezant, gek, zot, beestachtig en een beetje tegendraads jaar van, want 

dat is waar we voor staan! Natuurlijk zullen wij jullie daar een beetje 

in helpen, waaaanttt er staan weer een heleboel activiteiten op de 

planning! Hopelijk is je nieuwsgierigheid wat geprikkeld, als dat zo is 

VOORWOORD
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(maar ook als dat niet zo is) blader dan verder en zie wat er voor jou op 

de planning staat, lees zeker ook eens de tekstjes en maak de spelletjes 

die je verantwoordelijke hier voor jou heeft ingezet. 

Als jij (of je ouders) nog niet in de Whatsapp groep zit, scan dan zeker 

de codes die je ook in deze editie zal tegenkomen. 

Verder wens ik jullie veel leesplezier en tot de volgende keer! 

Heel veel dikke knuffels, 

Jullie voorzitter, Jorinde 

 

 

 

akkalender 

 

 

Op de volgende bladzijde vind je een volledig overzicht van alle 

activiteiten voor iedereen komend trimester. Als je het uitknipt 

(misschien wel in de vorm van een kikker, pissebed of lieve-

heersbeestje of in de vorm van een hartje omdat je verliefd bent 

op JNM) heb je het altijd bij en kom je vast nooit te laat!  

ZAKKALENDER
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Wanneer? Wat? Voor wie? 

12/1 14-17u. De strijd om het vogel-

paradijs 

Piep 

26/1 14-17u. Het grote actiespel Ini 

1/2 14-17u. Natuurstudie Piep 

8/2 8-19u. Zeelandtocht Ini + Grote 

14/2 19-23u. Lokalenkroegentocht 

Roeselare 

Grote 

21/2 18-22u. HB-receptie Ini+Grote, enkel HB’ers 

22/2 14-17u. Groen in de stad Ini 

1-8/3 BAC  Krokus Wordt min. 16 in 2025 

8/3 Koers AV “Under con-

struction” 

Ini + Grote 

15/3 14-17u. Consumptiewadde? Piep 

30/3 14-17u. Salamander safari en 

houthak avontuur 

Piep 

30/3 Beheerdag bij Eckhart 

en Christine 

Ini + Grote 

4/4 19-23u. Lokalenkroegentocht 

Brugge 

Grote 

5-12/4 BAC-Paas Wordt min. 16 in 2025 

21/4 9-17u. Terugkomdag Werk-

hanenweekend 

Ini + Grote 

26/4  1000-soortendag Piep 
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IEPERS 

 

Liefste piepers 

Het vriest dat het kraakt in de winter, alle meren liggen toe. Overal 

poedersuiker op de baan en in het bos. Wat een prachtige activiteit zou 

dat geven! We hopen van harte dat het ook dit jaar eens sneeuwt. Om 

dan samen met jou, goed ingeduffeld, de koude te trotseren zodat jij 

met je vriendjes kan spelen. Buiten in het bos of ergens te velde op 

zoek naar vogels en regenwormen, in de lucht en in de grond. En wie 

weet kunnen we samen op natuurijs lopen. Nog eens allemaal ver-

wondert zijn over wat de natuur met onze omgeving kan doen op een 

nacht. Dat is wat ik ons allemaal wens in het komende trimester. Wat 

zou dat toch een magische activiteit zijn. Al vond ik het jubileumfeest 

ook een magische gebeurtenis. Al die JNM’ers die elkaar na lange tijd 

terug zien. Dat geeft toch ook een fantastische sfeer. Hopelijk hebben 

jullie je ook geamuseerd op ons jubileumfeest, jullie crosten rond op het 

domein. Er was voor jullie ook een heuse spelletjestafel met uno, KA-

bouterPLAnkjes en heel wat andere spelletjes. Daar maakten jullie 

PIEPERS
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gretig gebruik van en dat was zeer mooi om te zien. Bedankt om jullie 

te gedragen en er ook gewoon een fijne avond van te maken. 

Bij deze zal ik mijn nieuwjaarsbrief afsluiten, voor ik nog meer schrijf-

fouten maak. Heel graag tot op een van de volgende activiteiten! 

Liefste groetjes  

je piepverantwoordelijke en je natuurstudieverantwoordelijke 

 

 

 

Liefste ini’s 

Brrr… wat is het toch koud buiten. Vandaag welgeteld 2 graden. De 

winter staat voor de deur en komt langzaam binnengewaaid. Jullie 

hebben jullie mega geamuseerd in het vorige trimester. Ookal waren 

jullie niet met veel. Een kleine gezellige groep die samen per trein heel 

het land rond kan trekken in het komende trimester naar alle natio-

nale en regionale activiteiten. Dan kan je het kind in jezelf weer bo-

venhalen of naar hartenlust babbelen met al je vrienden. Met een 

Koers AV en zeelandtocht staan er alvast enkele regionale activiteiten 

INI’S
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op het programma. Dat vulden we graag aan met een beheeractiviteit 

(opnieuw bij Eckhart en Christine), een heus milieuspel en een tocht 

door Brugge op zoek naar de groene hoekjes in die steenoude stad. Ik 

hoop jullie alvast vaak te zien en tot dan! 

Allerliefste groetjes 

Jullie iniverantwoordelijke Clara 

Enkele raadseltjes die op de lachspieren zouden moeten werken: het 

antwoord vind je ergens verder in de roerdomp. 

Welke vogel ben ik? Het eerste deel van mijn naam staat in de wei en 

het tweede deel is een lekkernij. 

Wat is drie maal zeven? 

Welke sprinkhaan springt hoger dan de eifeltoren? 

Wat ben ik? Ik heb bossen zonder bomen, rivieren zonder water en 

dorpen zonder huizen… 

Wat is groen en zit vast aan een auto? 
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Hey hey Gewone leden, 

 

Het eerste semester van dit werkjaar zit erop en wat was het 

gezelliggggg. Ik heb al zeker genoten van meer op het lokaal te zitten 

en samen te komen (met de verwarming want zonder was dit niet zo 

aangenaam).  

Ik heb al heel veel zin in het volgend semester!!! 

We sloten ook dit semester af met een knaller want op 4 januari was 

het ons jubileum en werd Jnm Brugge 50 jaar!!! 

Jullie waren met veel om iedereen terug te zien en verhalen te 

luisteren van oude sokken of op te halen bij elkaar (en misschien het 

mysterie achter de barput te onthullen). 

Tot later!!! 

Yoran 

 

 

 

12/1  @Bulskampveld 14-17u  DE STRIJD OM HET VOGELPARADIJS 

Halloooo Piepers! 🦅 

Ben jij klaar voor de strijd om het Vogelparadijs? Het is tijd om je vleugels uit te slaan en sa-

men met de andere piepers het bos van Bulskampveld te veroveren! We gaan veel bijleren 

GROTE
 

PIEP-ACTIVITEITEN
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over vogels en gaan als afsluiter een epische Vogelstratego spelen. Ik kan alvast niet wachten, 

ik zie jullie daar! 

Waar en wanneer? 

• 12 januari 2025 van 14:00 tot  17:00 

• Parking Driekoningen Bulskampveld, 8730 Beernem 

Wat heb je nodig?  

• Wandelschoenen  

• Drinkfles  

• Warme kleren die aangepast zijn aan de weersomstandigheden  

• Verrekijker (optioneel) 

• Heel veel goesting  

 

 

Za 1/ 2 @Tillegembos 14-17u NATUURSTUDIE 

Heb jij je ook al ooit verwondert over wat er leeft tussen al die bomen? Wat die bomen zelfs 

zijn en of er nog andere planten staan? Maar weet het al? JNM zal jou een handje helpen. Sa-

men zullen we stap voor stap leren wat daar staat of leeft. Heb je interesse en/of enthousi-

asme? Kom dan zeker af! We kijken al uit naar jullie komst! Oh, ja meer info, zoals de afspraak-

plaats enzovoort vind je later op de site! 

 

Za 15/3 @De Zeven Torentjes 14-17u CONSUMPTIEWADDE? 

Je leest het goed, op 15 maart is het over de hele wereld consumptiedag, maar huhh, wat is dat 

nu? Wel, we zullen ons er samen helemaal in smijten! Want ja, de mens verbruikt veel. Van 

top tot teen, heel wat in onze maatschappij draait rond gebruiken, verbruiken en weer op-

nieuw, maar dit gaat niet in een mooie cirkel rond, nee hoor, het wordt afgebroken als er niets 

meer overblijft, neem nu bijvoorbeeld benzine, als je ouders dit in hun auto doen (als ze dit al 

hebben), dan gebruiken ze dit helemaal op en kunnen we niets meer doen met de gassen die 

bij dit gebruik vrijkomen, tijd om hierover na te denken! Wij verwachten jullie alvast bij de 

zeventorentjes! Tot dan, jullie leiding. 
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Zo 30/3 @Gulke Putten 14-17u SALAMANDER SAFARI & HOUTHAK AVONTUUR 

Dag Piepers 🪵 🪓 

30 maart gaan we samen op ontdekkingstocht in de Gulke Putten! Samen zoeken we naar de 

drie salamandersoorten die in dit gebied leven. Daarna steken we de handen uit de mouwen 

en helpen we de natuur een handje door wat hakhoutbeheer te doen. We doen ook een kleine 

excursie waar we  iets gaan bijleren over alle soorten die te vinden zijn in de Gulke Putten, tot 

dan! 

Waar en wanneer? 

• Predikherenstraat 35a 

• 30 maart van 14:00 tot  17:00 

Wat heb je nodig?  

• Wandelschoenen  

• Drinkfles  

• Warme kleren die aangepast zijn aan de weersomstandigheden  

• Heel veel goesting!  

 

Za 26/4 @Zee  1000 SOORTENDAG 

Op het 1000 soortenweekend proberen we met de hele JNM 1000 verschillende soorten te 

zien. Wij gaan dus een dagje naar zee om mee te zoeken. Hopelijk komt de zon al door de wol-

ken en genieten we van een mooie lentedag. Meer info volgt op de site, maar zet het zeker al in 

je (ouders) agenda. 

 

 

 

 

 

 

 

INI-ACTIVITEITEN
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26/1 @Lappersfortbos 14u-17u HET GROTE ACTIESPEL  

Overstromingen, hittegolven, zwaardere stormen zijn allemaal gevolgen van de klimaatop-

warming. Deze gevolgen hebben we ook al meegemaakt in België, denk maar aan de droge zo-

mers of de overstromingen in Luik. Het is dus dringend tijd voor actie, wil jij meehelpen aan 

een betere toekomst? Kom dan zeker af! 

Hopelijk tot dan! 

 

22/2 @lokaal (Peterseliestraat 100 8000) GROEN IN DE STAD 

BESTE INI’S, 

Het is zover! We gaan eindelijk het GGGSS spelen na al die tijd! Nou wat betekent dit nu vraag 

je af? We gaan dus het Grote Groene Geheime StadsSpel spelen met jullie. Wat heb je nodig? 

Vooral je verstand en fiets om alle raadsels en opdrachten te vervullen om jullie doel mis-

schien te behalen.  

Een tip wat het doel kan zijn staat in deze tekst, die je kan vinden als je de code kraakt. 

 Bereid je dus goed voor, want dit wordt geen simpele opdracht! 

 

 

 

 

 

14/2 @Roeselare 19-23u LOKALENKROEGENTOCHT ROESELARE 

Dit keer trekken we naar Roeselare. Zie meer info op de site. 

 

1-8/3 OF 5-12/4 @Beverlo  BAC-KROKUS OF BAC-PAAS 

Dit is een activiteit voor al wie in 2025 16 jaar of ouder wordt en interesse heeft. Dit is een na-

tionale activiteit, meer info op de site. 

 

GROTENACTIVITEITEN
 



 
13 

 

4/4 @Lokaal (Peterseliestraat 100 8000 LOKALENKROEGENTOCHT BUGHE 

Heb je zin om wat meer mensen te leren kennen? Nee, ze wonen niet zo ver, ze wonen in ons 

geliefde West-Vlaanderen. Wij zijn de voorbije edities naar hen geweest, wel nu is het aan ons 

om eens te laten zien hoe dat mooie Brughe, maar vooral ons lokaal er uit ziet. Brughe zal sterk 

vertegenwoordigd zijn, dat belooft! 

 

 

 

 

8/2 @Station Gent-Dampoort 8-19u ZEELANDTOCHT 

Zeelandtocht, een lange traditie die dit jaar zoals gewoonlijks wordt verdergezet. Zoals altijd 

gaat Brugge ook mee. Wij nemen de trein van 7u11 (verandert nog) naar Gent-Dampoort om 

daar naar de bus te gaan en op tocht te trekken. We rijden naar Zeeland en doen daar kleine 

wandelingetjes waartussen we weer een stukje rijden. Kleine wandelingetjes en met de bus, 

allemaal goed en wel, maar we voegen er een serieuze JNM-pijler aan toe door vrij fanatiek 

naar vogels te kijken. Want in Zeeland zijn er nu eenmaal veel vogels in de winter. Weet je 

niets van die gevleugelde vrienden? Geen probleem. Je leert er vast iets bij. Of misschien zien 

we zelfs zeehonden, de bruine of de grijze, wie weet? ‘s Avonds keren we terug naar Gent-

Dampoort om van daaruit een trein naar Brugge te nemen. Afhankelijk van de trein komen 

we +/- 19 uur thuis. Met of zonder verrekijker in de aanslag zien we vast vele soorten. Met een 

muts, handschoenen, sjaal, oorverwarmers, dikke winterjas, gevoerde broek en warme schoe-

nen trotseren we de wind die er vaak waait of misschien hebben we wel geluk en gaat ze lig-

gen. Niet voor niets dat de Nederlands kampioenschap tegenwindfietsen daar georganiseerd 

wordt… Hopelijk ga je dit jaar mee voor een onvergetelijke ervaring! 

 

21/2 @Bondssecretariaat HB-RECEPTIE 

Dit is een nationale activiteit voor alle HB’ers, meer info op de site, tot dan! 

 

8/3 @Kortrijk  KOERS AV “UNDER CONSTRUCTION” 

Dit jaar gaat de Koers AV door in Kortrijk, lekker dichtbij. Kleed je in fluo en kom af. Meer info 

op de site! 

 

INI EN GROTENACTIVITEITEN
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30/3 @Gulke Putten BEHEERDAG BIJ ECKHART EN CHRISTINE 

Joehoeee, we trekken er een dagje op uit! We nemen onze stalen ros en fietsen samen naar de 

Gulke putten, het gebiedje bij de hoge zendmasten waar een deel van jullie al geweest is. Hier 

gaan we dan wat beheren en trekken we nog eens op excursie om te zien wat er in de lente bo-

ven komt piepen. Na een mooie, geslaagde dag vertrekken we weer samen met onze fiets naar 

huis en kan je moe maar voldaan in je bedje kruipen. Vergeet ook zeker geen eten en drinken! 

Wij hebben alvast zin om onze handen uit de mouwen te steken en onze kuiten te smeren!  

Tot dan! 

 

21/4 @’t Haantje TERUGKOMDAG WERKHANENWEEKEND 

Midden november trokken we talrijk naar het werkhanenweekend in de Gulke putten. Tradi-

tiegetrouw gaan we elk jaar in het voorjaar nog eens op bezoek in onze gebieden om te kijken 

wat het resultaat van de werken nu is. Eckhart en Christine zullen vast wel weer een paar fui-

ken klaargezet hebben om te kijken welke amfibieën ons ongezien vergezelden  in de herfst. 

Natuurstudie aan de top en een blij weerzien van de andere Natuurjeugdverenigingen.  

Tot dan! 

 

Beste ini’s, weet je nog dat je de raadseltjes uit het voorwoord aan het oplossen 

was? Daar zei ik dat je de antwoorden ergens zou vinden. Bij deze! 

A: koekoek, B: fijn zand, C: alle sprinkhanen, want de Eiffeltoren kan hele-

maal niet springen, D: een landkaart, E: een spruitenwisser 
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Hieronder leer je terug iemand beter kennen van de leiding, deze keer 

vertelt Siebe wat meer over zichzelf. 

Hoi Hoi 

Ik ben Siebe en dit jaar geef ik ook leiding in JNM Brughe! Ik word in 2025 

17 jaar en als ik niet bezig ben met JNM dan speel ik altviool of piano, of kan 

je me al dansend terugvinden op een folkbal. Als ini vond ik de spelen rond 

milieu het leukst, vandaar dat ik dit jaar jullie milieuverantwoordelijke ben.  

Naast JNM Brughe ben ik ook leiding in JNM Kortrijk, want ik woon een boe-

rendorpje bij Kortrijk. Gelukkig ben ik het gewoon om iedere dag de trein te 

nemen want ik zit op de Steinerschool in Brughe.  

Nog een weetje over mij is dat ik in een stro-

balen, lemen huis woon.  

Ik wens jullie alvast een super avontuurlijk 

en plezierig nieuw jaar toe met vele (jnm) 

gelukmomentjes! 

  

VRIENDENBOEKJE
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Interview met Eckhart Kuijken, de grondlegger van JNM Brugge: Clara 

JNM Brugge werd 50 jaar, dat weet je ondertussen wel al en voor die gelegenheid 

wilde ik graag een interview doen met de grote pionier van de afdeling in Brugge. Ik 

stel u voor… Eckhart Kuijken. Hij groeide op in een huis te Assebroek, studeerde bio-

logie in Gent en doctoreerde daar rond de ganzen in Damme. Hij richtte het Instituut 

voor Natuurbehoud  op (1986) en leidde het ook 20 jaar. Hij deed en doet onderzoek 

naar ganzen en andere watervogels. Ondertussen is hij 82 jaar oud, maar die leef-

tijd, daar merk je niets van. Fris en monter werkt hij vaak in het natuurgebied Gulke 

Putten waar hij al jaar en dag conservator is samen met Christine. Ik kon hem intervie-

wen op het werkhanenweekend van 2024. Vragen en antwoorden lopen in elkaar over 

en zo ontstond hier een stukje heerlijk informatieve lectuur. Veel leesplezier! 

 

Bedankt om dit interview te doen, om te beginnen, sinds wanneer zit je in JNM of 

voorlopers daarvan?  

De oprichting van de toenmalige Belgische Jeugdbond voor Natuurstudie had zijn 

eerste afdeling in Antwerpen en stamde af van de Nederlandse Jeugdbond voor Na-

tuurstudie (NJN) en startte een afdeling in Gent. Zo ben ik een afdeling begonnen in 

Brugge op 1 januari 1960. Een half jaar dus na de start in Antwerpen. Het begin van -

lang- de beste afdeling van de BJN. 

 

We hebben het voordeel dat we veel variatie in landschap hebben in onze omgeving: 

de kust, de duinen, de polders, de zandstreek, bos- en heidegebieden. Door die variatie 

en de geweldige aantrekkingskracht van de natuur in die tijd was het voor jonge gas-

ten aantrekkelijk om bij de BJN te komen. We deden alles per fiets. We hadden geen 

GSM om af te spreken, evident was het dus niet, maar het ging. Uit die eerste genera-

tie kwam dan het initiatief om samen te werken met de Wielewaal en de Belgische 

Natuur en Vogelreservaten. Dat waren twee grote verenigingen. Die besteedden hun 

aandacht aan natuurstudie en terreinbeheer, terwijl BJN vooral actief was met jonge-

ren die op kamp gingen of excursies deden met natuurstudie in het hart. 

 

Hadden jullie een vaste afspraakplaats? 

Nee, we hadden geen vast adres, mijn huisadres in Assebroek is jarenlang gebruikt 

voor kampen en volksdansavonden doorheen het hele huis. Van daar uit gingen we 

dan te naar Damme, op ganzenweekend. Dat is een lange traditie. Er kwamen destijds 

ook leden van de NJN op bezoek. 

 

INTERVIEW ECKHART KUIJKEN
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Ik werd oude sok in 1967 op mijn 25 jaar. Ik bleef wat actief, en hielp met de opstart 

van afdelingen in Blankenberge, Oostende, Knokke-Heist… Een van de eerste grote 

activiteiten van die periode toen ik net oude sok was (naast de kampen o.a. in Zeeland) 

was hier in de Gulke Putten: het eerste werkkamp in 1970 met Herman Stiepe-

raere. De jeugdbond-zomerkampen hebben we tot in 2006 kunnen blijven verwelko-

men (vaak samen met Jonge Torenvalkers)! Daarna volgden de jaarlijkse november 

werkweekends. We organiseerden wel eerder met de BJN van Brugge in -waarschijn-

lijk- 1961 een allereerste werkkamp in de Blankaart. Er was een volkshogeschool die 

ons de kans gaf om daar te logeren. We bleven er een week en voerden allerlei werken 

uit (o.a. een brug over de beek). Op dat kamp viel de nachtelijke roep van de Roer-

domp ons sterk op. Vandaar de naam van het tijdschrift van afdeling Brugge dat toen 

van start ging. Weinig mensen weten dat. Zoals de Stekkertjes (andere natuurjeugdbe-

weging) in Beernem niet weten dat hun naam van de Gaspeldoorn komt. Die in Beer-

nem heel algemeen is. En waarvan hier in de Gulke Putten ook 1 of 2 planten staan. 

Die Gaspeldoorn toon ik hen telkens, maar de roerdomp zien we zelden. 

  

Dus er was niet echt een vaste afspraakplaats? 

De meeste afspraken waren aan de Scheepsdalebrug in Brugge om van daaruit te fiet-

sen richting de Polders, de zee, of Damme… We hadden zelfs geen vast adres. Toen 

ik afstudeerde in Gent werkte ik op het labo van Prof. Hublé Jan (labo voor ecologie 

en natuurbehoud) en konden we in samenspraak het adres van BJN nationaal op de 

universiteit laten vastzetten. Ledeganckstraat 35 te Gent. Dat bleef even zo tot ze het 

bondssecretariaat kochten, lang na mijn tijd. Kortrijksepoortstraat 192. Toen ik actief 

was in de BJN Brugge, gaf ik de vogelwerkgroep in de BJN gestalte. We maakten af-

spraken met de NJN waar we een gezamenlijke deelname hadden aan het tijdschrift 

het Vogeljaar, waar mijn huisadres op stond. Dat om te communiceren met de NJN. 

We deden ook toffe kampen samen met hen in Zeeland, Schiermonnikoog… 

 

In welk jaar startte BJN Brugge dan als JNM Brugge? Het zou gestart zijn op 31 de-

cember 1974. 

Toen begon volgens mij de fusie tussen BJN en de Wielewaaljongeren. 

JNM nationaal is nog maar pas 40 jaar geworden, vorig jaar met Nazo40 als verjaar-

dagsfeest.  

 

En hier beste lezers was nu erg veel onduidelijkheid over, de termen BJN, JNM en de 

datums. Ik zet het archief even voor jullie op een rijtje. 

1 januari 1960: Eckhart start BJN Brugge (samen met Guido Burggraeve, later conser-

vator van het Zwin). 

30 mei 2010: 50 jaar afdeling BJN werd gevierd in Brugge (met vergat even de naam 

JNM   ) 
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31 december 1974: BJN Brugge en Wielewaaljongeren Brugge fuseerden tot JNM 

Brugge, dit gebeurde eerder op afdelingsniveau en later op nationaal niveau. Vandaar 

dat we vorig jaar 40 jaar JNM nationaal vierden.  

Dus JNM Brugge werd dit jaar effectief 50 jaar.  

Echter denkt Eckhart dat er in Brugge geen wielewaaljongeren bestonden; de fusie 

zou dus eerst nationaal geweest zijn en dan zou de naam JNM ook door afdeling 

Brugge gebruikt zijn. Dan zou de oorspronkelijke aanleiding voor ons jubileumfeest 

onterecht geweest zijn. 

Geschiedenis is zelden exacte wetenschap. Dit is dus nog niet helemaal duidelijk. 

 

Eckhart: Ik heb mijn archieven in het jaar 1964, toen ik bondsvoorzitter was, doorge-

stuurd naar het secretariaat.  

 

Waren er toen al kinderactiviteiten? 

Neen, het systeem van ini’s en piepers kwam veel later. De naam piepers komt vol-

gens mij uit de tijd dat Jan Seys actief was in Brugge. Jan Sijs, die nu op het VLIZ af-

delingshoofd is van de dienst wetenschapscommunicatie..  

 

Het leuke aan BJN en JNM is dat al die oude sokken allerlei belangrijke functies kre-

gen. Dat is tot op vandaag een kweekschool van mensen die later voor natuurbescher-

ming ongelooflijk belangrijk zijn. Hoeveel mensen wij sinds 1970 tot vandaag ook 

hier in de Gulke Putten hebben zien passeren en die dan later prof of directeur gewor-

den zijn, dat is ongelooflijk. 

 

Een van onze problemen bij de start van BJN Brugge was dat we scheef bekeken wer-

den omdat we een gemengde vereniging waren. In het brave katholieke Brugge be-

stond het niet dat een jeugdvereniging met jongens en meisjes samen op kamp gingen 

of in de tenten sliepen. 

Waren we dan de eerste jeugdbeweging die met gemengde groepen werkte? 

Dat weet ik niet, daar heb ik geen onderzoek naar gedaan. Maar ik weet wel dat we 

daar een beetje scheef door bekeken werden.  

Was er dan ook een bepaalde man/vrouw verhouding? 

Het waren vooral mannen en vooral vogelaars, er was altijd een verschil tussen de vo-

gelaars en de plantenliefhebbers. Bijvoorbeeld, de oprichting van het reservaat 

Gulke Putten is gebeurd door Herman Stieperaere die één van de pioniers was van af-

deling Brugge en als plantkundige later op de Plantentuin in Meise werkte. Die heeft 

dus hier het gebied ontdekt in ‘69 en kon er meteen een reservaat van maken door een 

contract tussen RTT en BNVR. Het jaar daarop konden we het eerste kamp organise-

ren. We hebben er dus geen gras over laten groeien. 

 

Sinds wanneer zijn er dan kinderactiviteiten? 

Geen idee, ik ben een hele oude sok. 
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Hoe komt het dat je na zo’n leven nog steeds zo fit bent, wat is je geheim? 

Ik ben goed verzorgd. Met de zorgen van Christine. Ik ben heel veel in de natuur be-

zig. Ik ben als vegetariër opgevoed en heb nooit vlees of vis gegeten en ben nog steeds 

gezond. Ik voel me goed.  

Het belangrijkste is dus dat je de zorg voor natuur mee uitdraagt. Dat je dat ook als 

Jeugdbond uitroept.  Werken in de natuur is bovendien ook gezond voor lichaam 

en geest. 

 

Wat deden jullie dan als activiteiten? 

We deden vooral excursies en waren behoorlijk fanatiek. Er bestond heel weinig. Er 

was de Wielewaal, de ornithologische vereniging, ik zat in Brugge als jong lid tussen 

een ouder gezelschap van mensen uit het onderwijs, veel niet getrouwden, die er een 

soort sociaal contact hadden. Ze gingen op weekend naar Cap Gris Nez of naar de 

Kempen en zo. Ik ging dan mee als jonge snaak samen met Guido Burggraeve. We 

waren dus altijd samen op stap en vonden in de Wielewaal niet echt onze maat.  

 

Toen ik hoorde van BJN Antwerpen en aangesproken werd om een afdeling op te star-

ten begon ik daarmee op mijn 17 jaar. Dat trok wel volk omdat er zo’n groot contrast 

was met de Wielewaal. We hadden een serieuze ervaring in het herkennen van vogels 

en mochten meteen excursies leiden als een soort supersterren. Later kwam ik bij het 

bestuur van de Wielewaal Brugge. Op een gegeven moment startten we met BJN 

Brugge. Op een jaarlijks feestje van de Wielewaal kondigde ik dit aan en zij reageer-

den met de boodschap dat het een aderlating was voor de Wielewaal, maar integen-

deel. Het is een garantie dat wij als oude sok op 25 jaar veel meer kennis zullen heb-

ben om de Wielewaal te trekken, wat ook gebeurde.  

 

De fusie kwam dus veel later met de Wielewaaljongeren en BJN, maar ook tussen de 

Wielewaal en Natuurreservaten vzw (dit was de Vlaamse vleugel van de nationale 

BNVR) kwam in 1980 een eerste samenwerking en later een fusie naar wat nu Natuur-

punt heet. In BNVR probeerden we op nationaal niveau met onder andere Herman 

Stieperaere, Hugo Abts en Walter Roggeman wat dynamiek te brengen. Maar onze ac-

tiviteiten in de jaren ’60 en ‘70 waren dus heel bescheiden. Telescopen en al dat soort 

dure optiek, dat bestond allemaal niet. We hadden gewoon een fiets. Uitnodigingen 

gebeurden per post via een gele briefkaart, die nu niet meer bestaat. We hadden veel 

leden die geen telefoon hadden. Dat is iets wat velen zich niet meer kunnen voorstel-

len, maar dat ging. Hoewel we veel minder mensen bereikten natuurlijk.  

 

De oprichter van de Wielewaal was pastoor, pastoor Segers. Met hem ging ik naar de 

Kempen, naar de Tikkebroeken, het eerste reservaat van de Wielewaal. Ik ben dus een 

van die overtuigde jeugdbonders die meteen zagen dat de Wielewaal dynamiek nodig 

had die verder ging dan wat zij op dat moment uitstraalden.  
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Wat vond je fijn aan het oprichten van een vereniging?  

Dat was op zich vrij vanzelfsprekend en logisch, we wilden vanalles bereiken en wil-

den vooral met mensen op excursie gaan. Communiceren over natuur: als er nauwe-

lijks tijdschriften bestonden of niet betaalbare tijdschriften waren voor jonge mensen, 

dan was dat een logische stap. De beestige jeugdbond die jullie zijn, die bestond niet 

hé. Dus die heeft met onze inspanningen zijn eerste vorm gekregen. Dat heeft altijd 

wel aangetrokken. Afdeling Brugge was jarenlang een van de beste afdelingen van 

BJN.  

 

We deden toffe activiteiten en kampen naar Zeeland of de achterhaven van Zeebrugge, 

voor er een haven was. Ik herinner me nog een oud boerderijtje dat vol gestapeld was 

met hooi om daar te slapen. Toen een ouder kwam kijken naar dat vervallen boerderij-

tje, mocht die gast niet meer mee. Dat was niet chic of veilig genoeg. Het toffe was 

dat we alles zelf organiseerden. Terwijl in de Wielewaal alles van bovenuit georgani-

seerd werd. Door alles zelf te doen konden we een aantal deuren openen. Zo was er 

een grote nestkasten-timmer-actie op het Simon Stevinplein dat veel bekijks kreeg. 

Eind jaren ’60 de betogingen tegen de vogelvangst, ook in Brugge. 

 

Ik heb heel wat kampen meegemaakt in de NJN waar ik veel oud-NJN’ers heb leren 

kennen. We zijn met NJN en BJN begonnen aan de eerste tellingen van stookolie-

slachtoffers in 1961. Vogels die door stookolie besmeurd zijn en dus dood op het 

strand lagen. We deden elk jaar rond eind februari tellingen, ik kon het uitbreiden naar 

NJN, en ook een internationale Beached Birds Servey werd gestart en ik ging daar-

voor naar Engeland. Dus we konden echt wel een aantal dingen organiseren. Trek-

tellingen in Tillegem gingen bijna elke week door. Het tofste is dat het nog altijd be-

staat. Dat er nog zoveel meer mensen doen wat we toen deden.  

 

Wat vind je van JNM Brugge nu? 

Ik weet dat het een beetje op en neer gaat, er is een tijd geweest dat ik geen Roerdomp 

kreeg. Ik ben daarvoor altijd een steunend lid gebleven. Er zijn wel wat moeilijke din-

gen gebeurd. Maar hoe groter een organisatie wordt hoe moeilijker om dat allemaal op 

lijn te houden. Voor BJN of JNM afdelingen is het een beetje zoals Natuurpunt, je 

hebt daar goede en minder goeie afdelingen. Dat is afhankelijk van een aantal men-

sen en mag best nooit door één iemand  getrokken zijn. Je moet op z’n minst een duo 

of trio hebben om iets echt in gang te houden. Dat is het leuke hier op WHW en op 

werkkampen van vroeger, dat we continuïteit konden verzekeren. Wij bieden het re-

servaat aan om te werken, maar voor jullie is het een reünie die heel erg zinvol is om 

sociale contacten en natuurstudiekennis op te doen. Wat we hier vandaag doen is on-

gelooflijk significant. Zo nodigen we jullie ook altijd uit om in mei te komen kijken 

naar wat jullie beheerd hebben.  

 

Wanneer bloeit de heide? 
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In augustus, op een aantal kapvlakten die we in 2013 konden inrichten als Europees 

LIFE project. Nu kan je nog zien dat het nog een beetje bloeit. Maar het gebied is te 

klein hé, het zou veel groter moeten zijn. Dat is ons probleem. We zijn begonnen met 

anderhalve hectare in 1969, nu is het 120 hectare, dus dat is niet zo slecht.  

 

Heb je nog tips over hoe wij het kunnen doen? 

Volhouden, volhouden, mensen enthousiast maken, ouders overtuigen om hun 

kinderen naar de JNM te sturen. JNM aantrekkelijk maken, ik heb soms reacties ge-

hoord van ouders die ik als oude sok ken en die hun kinderen naar JNM sturen en kin-

deren zeggen dat ze niet meer naar vogels kijken, maar met milieu of klimaat bezig 

zijn. De rest speelt niet (genoeg) meer mee. Je eigenlijke basis als beestige jeugdbond 

is echt wel met die beesten en planten bezig zijn. Niet alleen met milieuproblematiek, 

die uiteraard belangrijk is, maar daar is voor jonge gasten zo weinig te realiseren, dat 

glipt door je vingers.  

 

Terwijl de studie en het ontdekken van nieuwe soorten met ObsIdentify kan. Wat een 

ongelooflijk instrument is dat! Dat kan zoveel mensen enthousiast maken, En dat hoor 

ik soms van sommige afdelingen dat er te weinig aandacht is voor de natuurstudie. Dat 

is een van mijn tips voor de JNM: terug naar de natuur! 

 

Wat doen jullie nu in het reservaat, en wat kunnen bezoekers hier doen?  

Als wandelaar ben je bezoeker, maar vandaag zijn jullie hier ongelooflijk gewaar-

deerde vrijwilligers die komen helpen. Wij hebben verschillende types van bezoekers, 

mensen die komen wandelen met honden of mensen met familie die niets van natuur 

kennen. We proberen die aan te spreken. Wat we voor het publiek kunnen bieden? 

Toen dit gebied gekocht werd was het eerste dat we deden sommige dreven openstel-

len voor publiek, maar wel met beperkte limiet voor fietsers of honden die aan de lijn 

moeten. Wat niet altijd gerespecteerd wordt, maar toch proberen we het vol te hou-

den.  

 

De andere bezoekers, of bijna ‘gebruikers’ van het gebied, zijn vrijwilligers zoals jul-

lie, JNM. Jullie gebruiken het gebied voor activiteiten om soortenkennis bij te ha-

len, we bieden heel erg graag dit soort reservaten aan voor de jeugdbond en afdelingen 

van Natuurpunt om natuurstudie te gaan doen en monitoring van achteruitgang en 

vooruitgang van bepaalde soorten. Dat is één van de punten waarop je kan mikken om 

aantrekkelijk te zijn. Laten horen hoe je met de monitoring van simpele soorten kan 

boeien. Gewoon tellen van vlinders in je tuin enzovoort. Dat wordt gestimuleerd door 

Natuurpunt, maar dat kan je vanuit de Jeugdbond naar je eigen leden toe ook een 

beetje pushen. Dat zou ik zeker doen.  

 

Dan kun je daar in tijdschriften ook op ingaan. We probeerden de gegevens van 

Brugge bij elkaar te krijgen. Gaat de Dagpauwoog vooruit in Brugge of niet. Dat 
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stimuleert de mensen daarin. Hier in het reservaat doen we monitoring van een soort 

die in Vlaanderen heel zeldzaam is, de Aardbeivlinder. Er zijn in België maar vijf 

vindplaatsen, de Gulke Putten is er één van, de andere zijn in het oosten van het land. 

Dus we zijn er erg zuinig op, er is weinig bekendheid bij het grote publiek omdat je 

het beestje toch niet ziet. Maar wat jullie vandaag doen is mee hun leefgebied in stand 

houden: SUPER! 

Leeft die aardbeivlinder alleen op heidegebieden?  

Ik denk het wel, ja. Heel bijzonder zijn heischrale graslanden, waar een aantal gras-

landsoorten voorkomen die voor de vlinder erg belangrijk zijn. Hij moet zijn eitjes 

kunnen leggen op Tormentil. Dus als je geen Tormentil hebt, heb je ook geen Aard-

beivlinder. Heb je de plant wel, is het nog niet gegarandeerd dat je de vlinder hebt.  

 

Heb je nog een boodschap voor leden, ouders van JNM Brugge? 

Kom naar de Gulke Putten, ga in de winter naar de ganzen kijken, waar ik al 

heel mijn leven mee bezig ben. Het tellen van de ganzen in de polders heeft heel veel 

mensen geboeid voor de natuur. Daar ben ik in Damme mee begonnen in ‘58 (nog 

voor de BJN bestond) en doe ik nog altijd. Daar komen honderden mensen op excur-

sies naar de ganzen kijken in alle afdelingen van Natuurpunt in Blankenberge, 

Damme, het Zwin, de IJzervallei. Dat is een van de gekende topics.  

 

In ‘82 was er een jager in Damme die een schitterend moerasbos in eigendom had. Ik 

kende hem goed. Hij zei: “ Ik ben te oud, meneer Kuijken, zou jij mijn ‘pulse’ (moe-

rasbos) willen kopen?” Dat heb ik kunnen doen, dankzij Natuurreservaten. Zo werden 

de eerste 6 hectare aangekocht, dat zijn er intussen een paar honderd geworden… en 

wordt er momenteel een nieuw bezoekerscentrum, de Pulse, gebouwd.. Dat zijn voor-

beelden waarmee ik aan jongeren wil zeggen, wat wij gekund hebben zal nu veel 

moeilijker zijn, want er zijn veel meer aanspraken op open ruimte. Maar wat wij ge-

kund hebben als pioniers… dat moet je voortzetten!  

Bedankt voor het interview.  

Heel graag gedaan, we zijn blij dat je ons te woord wou staan!  

Door: Clara Coudenys 
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Door: Natacha Ampe 

 

 

Hoe komt het dat het klimaat opwarmt? 
De klimaatopwarming of ook wel de opwarming van de Aarde genoemd is de 

stijging van de wereldtemperatuur sinds de pre-industriële periode. Maar hoe 

komt het dat de Aarde opwarmt? Om deze vraag te kunnen beantwoorden 

moet je eerst begrijpen wat het natuurlijk broeikaseffect is en wat het versterkt 

broeikaseffect is.  
 

Wat is het natuurlijk broeikaseffect? 
De zon straalt zichtbaar licht uit die proberen 

door de atmosfeer op het aardoppervlak te ko-

men. Bij 30 percent van het zichtbaar licht lukt 

dit niet. Deze worden door reflectie van de at-

mosfeer tegengehouden. In het aardoppervlak 

wordt het zichtbaar licht omgezet tot warmte-

stralen die men ook infraroodstralen noemt. Ver-

volgens straalt de aarde deze infraroodstralen 

uit. Een deel ervan geraakt door de atmosfeer en 

een ander deel blijft tijdelijk hangen. Doordat 

een deel van de infraroodstralen blijven, houdt 

de aarde zijn temperatuur. Het zijn de broeikas-

gassen die in de atmosfeer deze stralen tegen-

houden. De belangrijkste broeikasgassen zijn: 

koolstofdioxide, methaan, distikstofoxide, 

ozon… Ze laten het zichtbaar licht door de at-

mosfeer, maar absorberen een groot deel van de infraroodstralen die de aarde 

verlaten. De snelheid waarmee het aardoppervlak warmte verliest wordt dus 

vertraagd door het broeikaseffect. Dit noemen we ook het natuurlijk broeikas-

effect.  
“Je kunt het vergelijken met een deken dat je op je legt. Dat zorgt dat het li-

chaam langzamer warmte afstaat aan de omgeving. Het resultaat is in beide 

gevallen hetzelfde: het aardoppervlak of het lichaam wordt warmer.” (Bous-

semaere, 2018) 
 
Wat is het versterkt broeikaseffect? 

ARTIKEL
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De temperatuur op aarde blijft constant zolang de invallende en de uitge-

straalde energie in balans zijn. Maar wanneer dit systeem verstoord geraakt, is 

de balans weg. Dan kan de aarde ofwel afkoelen ofwel opwarmen. Broeikas-

gassen bepalen een groot deel van deze balans. Als je extra broeikasgassen 

toevoegt aan de atmosfeer, ofwel een extra deken op je legt, worden er meer 

warmtestralingen vastgehouden. Daardoor warmt de aarde op. Dit is het ver-

sterkt broeikaseffect.  
Door Siebe Dollé 

 

 

 

 
Hoe dieren het klimaat redden 
Ooit al gehoord van de slogan: bomen planten voor het klimaat? Bomen hel-

pen namelijk de planeet af te koelen door schadelijke broeikasgassen op te ne-

men en deze om te zetten in zuurstof. Daarom is het planten en herstel van 

bossen noodzakelijk om de klimaatopwarming tegen te gaan. Maar wist je dat 

wilde dieren ervoor kunnen zorgen dat er meer CO2, wat een broeikasgas is, 

kan worden opgenomen?  

 
Zeevogels 
Koraal sterft af doordat het zeewater warmer wordt door rarara, de opwarming 

van de aarde. Dit is een zeer ernstig probleem, want koraalriffen zijn golfbre-

kers bij extreem weer waardoor ze het land beschermen. Ook gebruiken veel 

zeedieren koraal als beschutting tegen roofdieren en als plaats waar ze kunnen 

broeden. Koraalrif kan je in meer dan 100 landen terugvinden. Onder andere 

in Australië, Indonesië en de Filipijnen. 
 
Maar wat hebben zeevogels hier nu mee te maken? 
Onderzoekers hebben dus ontdekt dat in zeevogelpoep voedingstoffen zitten 

die de (terug)groei van het koraal kunnen verdubbelen! Zo helpen zeevogels 

koralen sneller groeien en herstellen. 
 
Bijen 

ARTIKEL
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Door aan bestuiving te doen zorgen bijen voor de vermeerdering van wilde 

bloemen en struiken in graslanden. In tegenstelling tot bomen die vooral CO2 

opslaan in de stammen en takken, slaan deze planten CO2 op in hun wortels. 

Bij bomen komt die CO2 vrij als er bosbranden zijn, bij bloemen en struiken 

niet want de CO2 zit veilig onder de grond.  

We kunnen bijen ondersteunen door inheemse bloemen te planten en pestici-

den te vermijden.  

 
De Bizon 
Mede door de terugkeer van de Europese bizon zijn de bossen en vlaktes van 

Midden-Europa weer tot leven gekomen. Bizons duwen bomen omver en cre-

eren open plekken waar zonlicht de bodem kan bereiken, wat nieuwe planten-

groei bevordert. 

 
Door hun begrazing maken deze klimaathelden ruimte voor nieuwe planten, 

waarvan de zaden zich via hun vacht en uitwerpselen verspreiden. Bovendien 

helpen bizons bosbranden te voorkomen. Dit doen ze door het kort houden van 

ondergroei en het creëren van natuurlijke barrières. Ze houden het bos gezond 

waardoor er meer co2 wordt opgenomen dan in gebieden zonder deze grote 

grazers. 
Door aan bestuiving te doen zorgen bijen voor de vermeerdering van wilde 

bloemen en struiken in graslanden. In tegenstelling tot bomen die vooral co2 

opslaan in de stammen en takken, slaan deze planten co2 op in hun wortels. 

Bij bomen komt die co2 vrij als er bosbranden zijn, bij bloemen en struiken 

niet want de co2 zit veilig onder de grond.  
We kunnen bijen ondersteunen door inheemse bloemen te planten en pestici-

den te vermijden.  
Door: Siebe Dollé 
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Het gezinsleven van een Westelijke laaglandgorilla 
 

Het gezinsleven van een Westelijke laaglandgorilla 

 
Eigenlijk weten we niet zoveel over het gezinsleven van de Westelijke laag-

landgorilla's. Ze zijn pas officieel ontdekt in 1847 en het duurde nog lang 

voordat we onderzoek konden doen in het wild. Ze leven dan ook in het don-

kere en dichtbegroeide regenwoud van centraal en westelijk Afrika. Als we el-

kaar dan toch tegenkwamen waren we meestal allebei bang van elkaar met 

vaak als resultaat vluchten of agressief verdedigen. 30 jaar geleden ontdekten 

we dat we ze konden bestuderen op open moeraslanden. Daar komen ze om 

waterplanten te eten waar veel natrium in zit, maar ze blijven daar niet echt 

lang, meestal niet meer dan 2 uur. We weten dus niet zoveel over dat machtige 

beest dat op zijn sterke borst roffelt. 
 
De zilverrug is het mannetje, hij beschermt zijn gezin tegen luipaarden en zijn 

eigen soortgenoten. Tegenwoordig heeft het gezin echter meer te kampen met 

jagers en het ebola-virus. Het virus komt voor bij de mens, maar is ook zeer 

dodelijk voor mensapen. Er wordt geschat dat 98% van de gorilla's die besmet 

worden, sterft. Deze zeer dodelijke ziekte bracht de populatie terug tot een 

derde van de wereldwijde gorilla populatie. Daar kan je niet veel tegen met 

spierkracht.  
 
Een gorillafamilie bestaat uit een zilverrug met drie à vier vrouwtjes en vier à 

vijf kinderen. Overdag verspreiden ze zich en houden contact via rustige 

grommende geluiden. 's Avonds komen ze samen om te slapen in elkaars vei-

ligheid. Meestal slapen ze op de grond, maar als het nat is, kruipen ze in een 

boom. De westelijke laaglandgorilla eet vooral fruit, maar ook bladeren, sten-

gels, schors en scheuten van bomen en struiken. Hoe meer vruchtbomen in 

hun leefgebied te vinden zijn, hoe groter de groep kan worden. 

 
We gaan ervan uit dat de vrouwtjes binnen de groep niet zo’n goede band heb-

ben. Als hun zilverrug sterft en ze vinden geen mannetje, dan splitsen ze zich 

op. Ze vlooien elkaar ook nooit wat in de apenwereld toch staat voor genegen-

heid. Moeder en kind hebben wel een sterke band. Ze zoogt haar kind voor 

minstens drie jaar en neemt ze mee op haar rug. Hij moet leren wat eetbaar is 

ARTIKEL
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en hoe hij zich moet gedragen. Je zou het kunnen vergelijken met onze kinder-

tijd. We zijn voor iets familie  De jongen spelen met elkaar, maar ze zijn blijk-

baar niet zo gehecht aan hun groepsgenoten. Als ze ouder worden verlaten ze 

alleen de groep om hun eigen leven te beginnen. 

 
De mannetjes dulden elkaar meestal zolang ze niet in hun territorium dringen. 

Dan wordt er gevochten. Het klinkt misschien brutaal maar dat gevecht is ei-

genlijk een soort stoere dans. Ze beginnen met tegen elkaar te roepen en te 

brullen. Ze eindigen met het roffelen op hun borst en trekken misschien nog 

wat takken van de bomen om mee op de grond te stampen. Het komt amper 

voor dat een mannetje gewond raakt tijdens zo’n gevecht. 

Door Lars Vandendriessche 

 

 

 

Onze dag begon op de trein naar Brussel. We moesten vandaag niet 

naar school want  in het thema van Koningsdag mochten verschil-

lende jeugdbewegingen een groepje naar Brussel sturen. Wij ook, Joe-

pie. Met 7 mensen uit JNM Brughe  vertrokken wij naar de Senaat. Dat 

is een deel van het parlement en zij denken na over de wetten in Bel-

gië. Wat mag er, wat mag er niet? We kwamen binnen langs de achter-

kant en werden grondig op veiligheid gecheckt. Het leek een beetje op 

luchthavencontrole. Gelukkig mochten we allemaal binnen. Na de 

kerkelijke plechtigheid kwamen koning Albert, prinses Astrid en haar 

man prins Lorenz ons vergezellen. Ze werden ontvangen door 

KONINGSDAG
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verschillende ministers en ook door afgevaardigden van elke aanwe-

zige jeugdbeweging. Het lot besloot dat ik de eer had om de koninklijke 

familie te begroeten. Gespannen en met een knalgele trui stond ik te 

wachten. Na de begroeting in de hal kon ook ik nu naar het halfrond 

waar iedereen al klaar zat. Zij hadden het wachten verdreven met een 

kaartspel. We zaten een beetje verspreid over de ruimte en ik werd 

naast Willy Claes gezeteld. Hij was ooit de hoogste man van de NAVO, 

maar dat besefte ik toen nog niet. Al snel moesten we rechtstaan op de 

tonen van de Brabançonne. De koninklijke familie kwam binnen on-

der een groot applaus. Na een paar toespraken van onder meer onze 

Premier en een muzikaal intermezzo werd het tijd voor het moment 

waar we waren voor gekomen: een discussiepanel. Het onderwerp 

was:” De jeugdbeweging is samen groeien, grenzen verleggen en on-

vergetelijke avonturen beleven”. Weer mocht elke jeugdbeweging 1 

iemand afvaardigen. Bij ons was dat Siebe. Ze vertelde over hoe wij 

werken, hoe wij naar de natuur kijken en hoe wij zo inclusief mogelijk 

proberen zijn. Na een boeiend gesprek volgden er cadeautjes, niet voor 

ons, maar voor de koninklijke familie. Elke jeugdbeweging mocht zijn 

cadeautje afgeven, wij gaven JNM sokken en een tapuit aan de prinses. 

Nog een toespraak later was het tijd voor het Europees en Belgisch 

volkslied. Eerst mocht de koninklijke familie het halfrond verlaten en 

iedereen volgde. Het was even na de middag en dus tijd voor een re-

ceptie. Wij hadden allemaal honger en die werd gestild door lekkere, ik 

zou zelfs durven zeggen koninklijke, hapjes. Er waren toefjes met juli-

enne frietjes op, stukjes heerlijke biefstuk (sorry) en nog veel meer, 
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maar het beste moest nog komen “het dessert”. Als ik eerlijk ben, wist 

ik soms allemaal niet wat het was. Sterren komen, sterren gaan en dus 

ook wij moesten vertrekken naar ons huisje, maar dat gebeurde niet 

zonder nog een zak te krijgen met verschillende kleine cadeautjes van 

de Senaat. 

 

BEESTIGE WEETJES 

 

Naam: Smient (Mareca penelope)  

  

Lievelingseten: wij zijn bijna 

100% veganistisch. Op ons menu 

staan bladeren, zaden wortels van 

planten, gras en algen. Het vrouw-

tje een in het broedseizoen ook 

muggen om in goede conditie te 

blijven. 

 

Favoriete biotoop: We houden van de waterrijke graslandgebieden. 

Behalve dan in het broedseizoen. We leven vlakbij schoon en zoet wa-

ter waar veel begroeiing is, zo hebben we ook eten. Soms vind je ons 

ook bij zout water.  

 

Een gek en droevig weetje: We zijn het gewoon om rond te trekken 

vanuit arctische broedgebieden in de late zomer in zuidelijke of zuid-

westelijke richting. Tussen februari en april keren we terug naar onze 

arctische broedgebieden. Helaas staat onze soort op de rode lijst, dat wil 

zeggen dat we vrij zeldzaam worden en een bedreigde diersoort zijn. 

Ook wel met uitsterven bedreigt.  

 

DIERENPASPOORT
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VARIA 

 

Enkele jaren geleden lanceerden we twee Whats-

App groepen, eentje voor piepers en hun ouders en 

eentje voor ini’s en hun ouders. Vanaf heden heb-

ben de gewone leden ook een Whatsappgroep! 

De bedoeling van deze groepen is dat we (als het 

nodig is) snel met jullie kunnen communiceren. 

Hierbij worden die nog eens gepromoot, ben je nog 

geen lid van de groepen maar kom je er graag bij, 

scan de code hieronder (of kopieer de link) en wees 

welkom!  

 

Het zal bijvoorbeeld gaan om een reminder aan een 

belangrijk mailtje in jullie mailbox, verloren voor-

werpen na een activiteit, last minute 

update over het weer en dus aangepaste kledij, ver-

traging van de trein 

als we op tocht zijn. Dit alles wijst zichzelf wel uit!  

 

Pini’s kunnen natuurlijk in beide groepen deelne-

men. De website en ook de mails die jullie ontvan-

gen blijven de basiscommunicatie en zullen dus 

steeds de belangrijkste (en meest recente) informatie bevatten, de 

WhatsApp groep zal eerder een aanvulling zijn. 

Om bij deze groep te komen kan je de QR-code scannen en zo 

deelnemen aan het gesprek (of de link kopiëren). Als dit niet werkt mag 

je zeker een mailtje sturen naar je verantwoordelijke of onze voorzitter 

Jorinde! 

https://chat.whatsapp.com/IzBQiKEhOoYCuWDOZaRxu6 

(De link voor de ini-WhatsApp) 

https://chat.whatsapp.com/GtIMJWooZhz14uMgi9lM3q 

(De link voor de piep-WhatsApp) 

WHATSAPP
 

https://chat.whatsapp.com/IzBQiKEhOoYCuWDOZaRxu6
https://chat.whatsapp.com/GtIMJWooZhz14uMgi9lM3q
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VOORZITTER 
Jorinde Calcoen (Zij/haar) 

+32 494 90 74 31 | jorinde.calcoen@gmail.com   

 
 
SECRETARESSE, MILIEUVERANTWOORDELIJKE 
Siebe Dollé (Zij/haar) 
+32 486 47 48 45 | siebe.dolle@gmail.com  
 
 
PENNINGMEESTER 
Lai ̈s Debauve (Zij/haar) 
+32 471 31 27 75 | lais.debauve12@gmail.com  
 
 
LEIDING 
Lara Crabbé (Zij/haar)  
Lara.crabbe@jopie.be  
 
 
GEWONE LEDEN VERANTWOORDELIJKE, PROMOVER-
ANTWOORDELIJKE 
Yoran Boeye (Hij/hem)  
+32 468 48 14 01| boeyeravi@gmail.com  
 
 
LEIDING 
Loes Breekelmans (Zij/haar) 
+32 499 27 52 87 | loes.breekelmans@jnm.be  
 

Bestuur
 

mailto:jorinde.calcoen@gmail.com
mailto:siebe.dolle@gmail.com
mailto:lais.debauve12@gmail.com
mailto:Lara.crabbe@jopie.be
mailto:boeyeravi@gmail.com
mailto:loes.breekelmans@jnm.be
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NALEZER 
Nel Top (geen voorkeur) 
+32 468 13 18 96 | nel.top@jnm.be  
 
REDACTEUR, NATUURVERANTWOORDELIJKE, SOCI-
ALE MEDIA VERANTWOORDELIJKE, INIVERANT-
WOORDELIJKE 
Clara Coudenys (Zij/haar) 
+32 456 11 05 61 | claracoudenys@gmail.com 

 
BEHEERVERANTWOORDELIJKE 
Juul Vanlerberghe (Hij/hem) 
+32 468 20 55 08 | juulvanlerberghe1@gmail.com  

 
PIEPVERANTWOORDELIJKE, MATERIAALVERANTWOORDELIJKE, 
FOER 
Florian Maes Vercaemer (Hij/hem) 
+32 485 14 24 74 | florianmv@icloud.com  

mailto:nel.top@jnm.be
mailto:claracoudenys@gmail.com
mailto:juulvanlerberghe1@gmail.com
mailto:florianmv@icloud.com

